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PROTOKÓŁ NR XIII/2020 

z sesji RADY MIEJSKIEJ W ŁASZCZOWIE 

z dnia 30 czerwca 2020 roku 

 

 

 W sesji uczestniczyli Radni Rady Miejskiej, Burmistrz, Skarbnik 

Gminy, Sekretarz Gminy, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej i sołtysi 

według załączonych list obecności. 

 

 Obrady sesji odbywały się w Gminnym Ośrodku Kultury                          

w Łaszczowie  w godzinach od 900 do 1230. 

 

 Obradom sesji przewodniczył Pan Sławomir Swatowski – 

Przewodniczący Rady. 

 

 Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.   

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za 2019 rok: 

1) omówienie raportu przez Burmistrza, 

2) debata nad raportem, 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi wotum 

zaufania. 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 rok: 

1) przedstawienie sprawozdania, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

3) wniosek Komisji Rewizyjnej wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, 

4) dyskusja, 

5) podjęcie chwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem Burmistrza z wykonania budżetu za 2019 

rok, 

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w wieloletniej prognozie finansowej, 

2) zmian w budżecie gminy, 
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3) organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek 

organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, 

4) określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia pomocy 

społecznej w formie zasiłków okresowych, zasiłków celowych, 

posiłków oraz pomocy rzeczowej, 

5) ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Łaszczów, 

6) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do  wynagrodzeń dla 

nauczycieli, 

7) określenia szczegółowych warunków udzielania stypendiów dla 

uzdolnionych uczniów, 

8) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 

9) przyjęcia programu opieki nad zabytkami, 

10) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy, 

11) zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 

przyrody, 

12) rozpatrzenia petycji  

13) rozpatrzenie petycji, 

14) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 

Gminy Łaszczów na lata 2007-2020, 

15) powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji. 

9. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok. 

10. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za 2019 rok. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 
 

 

P u n k t   1 

 Pan Sławomir Swatowski  – Przewodniczący Rady – otworzył obrady 

XIII w bieżącej kadencji sesji Rady Miejskiej w Łaszczowie witając 

serdecznie wszystkich przybyłych. 

 

     P u n k t   2 

 Pan Sławomir Swatowski  – Przewodniczący Rady – na podstawie 

listy obecności stwierdził, że na wybranych 15 radnych obecnych w sesji jest 

15 radnych, co stanowi niezbędne quorum, przy którym może obradować i 

podejmować uchwały Rada Miejska. 
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     P u n k t   3 

 Pan Sławomir Swatowski  – Przewodniczący Rady – odczytał 

proponowany porządek obrad sesji otrzymany wcześniej przez radnych na 

piśmie, do którego uwag nie zgłoszono. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (15 – za) w głosowaniu 

jawnym. 

 

     P u n k t   4 

 Protokół Nr XII/2019 z sesji Rady Miejskiej w Łaszczowie z dnia  11 

marca 2020 roku został przyjęty jednogłośnie (15 – za) w głosowaniu 

jawnym bez czytania. 

 

 

     P u n k t    5 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – poinformowała o działaniach 

w okresie od ostatniej. 

 

     P u n k t   6 

1) Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – zreferowała raport o stanie 

gminy za 2019 określony zarządzeniem Nr 43 z dnia 28 maja 2020 

roku. 

 

2) debata nad raportem 

Pan Wojciech Seń – radny – zwrócił się z pytaniem, czy wiadomo, 

jaką składkę płacimy dla Stowarzyszenia „Roztocze Tomaszowskie”? 

 Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – wyjaśniła, że na razie nie 

płacimy żadnej składki, bo nie obejmuje nas okres programowania, 

najprawdopodobniej będzie to składka w wysokości 1,00 zł od 1 mieszkańca. 

Pan Wojciech Seń – radny – II pytanie dotyczy celowości zwrotu 

kosztów dowozu uczniów do przedszkoli i szkół. 

 Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – wyjaśniła, że dotyczy to 

zwrotu kosztów dowozu dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawności  - rodzic 

ma prawo dowozić dziecko do wybranej placówki i zgodnie z ustawą 

przysługuje mu prawo zwrotu kosztów dowozu dziecka. 

 Pan Wojciech Seń – radny – 100 tys. złotych przeznaczono na zakup 

ciągnika, chciałby wiedzieć, za ile ciągnik został zakupiony? 

 Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – ciągnik zakupiono za 100 tys. 

złotych. 

 Pan Wojciech Seń – radny – z jakich środków zakupiono kosiarkę do 

ciągnika i na co przeznaczono rezerwę budżetową z 2019 roku? 

 Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – kosiarkę zakupiliśmy z 

własnych środków, a odnośnie przeznaczenia rezerwy budżetowej – przecież 

Pan  jest członkiem Komisji Budżetu i Finansów, Gospodarki Przestrzennej 
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i Urbanistyki i uczestniczył w posiedzeniach Komisji, na których 

opiniowane były zmiany w budżecie, w tym również sprawa przeznaczenia 

rezerwy budżetowej.  

 Pan Wojciech Seń – radny – w 2019 roku prowadzono ranking 

samorządów, czy Pani Burmistrz wiadomo, że na 628 samorządów 

Łaszczów uplasował się na 3 miejscu od końca. Wynika  z tego, że wskaźniki 

naszym zdaniem nie ulegają poprawie. 

 Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – to nie  ja, ani nikt z Państwa 

Radnych nie jest odpowiedzialny za stan finansów, jaki zastaliśmy. 

Subwencja oświatowa nie jest wystarczająca na pokrycie wydatków w 

oświacie. Skala podwyżek dla nauczycieli też nie znajduje pokrycia w tej 

subwencji. My tworzymy budżet i w ramach tego budżetu pracujemy. 

Należy cieszyć się, że możemy spłacać dług i jeszcze coś inwestować. 

 Pan Wojciech Seń – czy odbiór odpadów będzie w jakiś sposób 

kontrolowany? 

 Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – wyjaśniła, że będziemy 

kontrolować, czy firma wjeżdża na pusto. 

 

3) Pan Sławomir Swatowski – Przewodniczący Rady – odczytał  projekt 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Łaszczowa za rok 2019, do którego uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/105/2020 została podjęta stosunkiem głosów: 14 

– za; 1 - przeciw w głosowaniu jawnym imiennym w brzmieniu 

stanowiącym załącznik do niniejszego protokołu 

 

     P u n k t   7 

1) Pani Barbara Mazurek – Skarbnik Gminy – przedstawiła 

sprawozdanie  z wykonania budżetu gminy za 2019 rok w brzmieniu 

określonym w zarządzeniu Nr 41 Burmistrza Łaszczowa z dnia 28 marca 

2019 roku wraz ze sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia 

komunalnego Gminy Łaszczów za 2019 rok. 

 

2) Pani Barbara Mazurek – Skarbnik Gminy – odczytała opinię o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 rok wyrażoną w uchwale  

Nr RIO-Z-I-0034/15/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z dnia 27 kwietnia 2020 roku w brzmieniu 

stanowiącym załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) Pan Wojciech Seń – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łaszczowie – przedstawił uchwałę Nr 6/2/2020 Komisji 

Rewizyjnej z dnia 3 czerwca 2020 roku w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Łaszczowa z tytułu wykonania budżetu za 2019 

rok w brzmieniu stanowiącym załącznik do niniejszego protokołu wraz z 



5 

 

uchwałą Nr RIO-Z-I-0035/15/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z dnia 8 czerwca 2020 roku w sprawie 

zaopiniowania wniosku komisji rewizyjnej w brzmieniach stanowiących 

załączniki do niniejszego protokołu.  

 

4) dyskusji brak. 

 

5) Pan Sławomir Swatowski  – Przewodniczący Rady – przedstawił niżej 

wymienione projekty uchwał (projekty uchwał Radni otrzymali na piśmie 

wraz z zaproszeniem na sesję), które w głosowaniu jawnym imiennym, 

każda oddzielnie, zostały podjęte w sposób następujący: 

 

a) Uchwała Nr XIII/106/2020 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Burmistrza 

Łaszczowa z wykonania budżetu za 2019 rok  została podjęta 

stosunkiem głosów: 14 – za; 1 - wstrzymujący i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

b) Uchwała Nr XIII/107/2020 w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok została podjęta 

stosunkiem głosów: 14 – za; 1 - przeciw i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Pan Wojciech Seń – radny – zwrócił się z zapytaniem, czy wykonania 

tej uchwały nie należy powierzyć Przewodniczącemu Rady? 

Pan Przemysław Bełżek – radca prawny – wyjaśnił, że zapis dotyczący 

powierzenia wykonania w/w uchwały Burmistrzowi jest prawidłowy. 

 

Pani    Aleksandra Pietrasz  – Burmistrz – podziękowała za udzielenie 

absolutorium.  

 

P u n k t   8 

Pan Sławomir Swatowski  – Przewodniczący Rady – przedstawił 

zreferowane uprzednio, niżej wymienione projekty uchwał (projekty uchwał 

Radni otrzymali wcześniej na piśmie), które w głosowaniu jawnym 

imiennym (protokół z głosowań imiennych stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu), każda oddzielnie, zostały podjęte w sposób następujący: 

 

1) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Pani Barbara Mazurek – Skarbnik Gminy- zreferował projekt 

uchwały, do którego nie zgłoszono uwag. 

 Uchwała Nr XIII/108/2020 została podjęta stosunkiem głosów: 14 

– za: 1 - wstrzymujący i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
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2) Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Łaszczów 

Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – zreferował projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy.  

Pani Zofia Rak – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, 

Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki – poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy w głosowaniu jawnym stosunkiem 

głosów: 4 – za, 1 - wstrzymujący. 

Uchwała Nr XIII/109/2020 została podjęta stosunkiem głosów: 14 

– za; 1 - wstrzymujący i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. 

 

3) Uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Łaszczów 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – poinformowała, że uchwała 

ma charakter porządkowy, bo obsługa finansowa tych jednostek jest 

prowadzona na mocy porozumienia z dyrektorami szkół. 

Pan Wojciech Seń – radny – czy będzie zatrudniona nowa osoba do 

obsługi finansowej? 

Bani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – zapewniła, że nic się nie 

zmieni w obsadzie stanowisk.  

 Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr VXIII/110/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – 

za) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia pomocy społecznej w formie zasiłków okresowych, 

zasiłków celowych, posiłków oraz pomocy rzeczowej 

Pani Jonanna Sobańska-Seń – Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej – poinformowała, że obecnie obowiązująca uchwała nie 

wypełnia w pełni treści art. 96 ustawy o pomocy społecznej, w 

przedłożonym  projekcie uchwały uwzględniono zasady zwrotu udzielonych 

świadczeń. 

 Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 Uchwała Nr XIII/111/2020 została podjęta jednogłośnie (15 za) i 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

 

5) Uchwała w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez 

Gminę Łaszczów 

Pani Jonanna Sobańska-Seń – Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej – zreferowała projekt uchwały. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XIII/112/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) Uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz innych 

składników wynagrodzenia dla nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Łaszczów 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – wyjaśniła, że projekt uchwały 

został dostosowany do aktualnego stanu prawnego. Projekt uchwały był 

konsultowany ze związkami zawodowymi nauczycieli. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/113/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków 

udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – zreferowała projekt uchwały 

proponując zmianę treści § 9 w następujący sposób: dotychczasową treść § 

9 oznaczyć ust. 2 i dodać ust. 1 w brzmieniu: Traci moc uchwała Nr 

XXXV/249/2018 Rady Miejskiej w Łaszczowie z dnia 3 sierpnia 2018r. w 

sprawie zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów. 

Pan Mirosław Krawczyk – sołtys sołectwa Hopkie – zwrócił się z 

zapytaniem, czy można włączyć do ubiegania się o stypendium członków 

orkiestry? 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – wyjaśniła, że jeżeli będzie to 

uczeń, to tak, ale całej orkiestry nie można uwzględnić. 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/114/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Łaszczów 

Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – zreferował projekt 

uchwały, do którego uwag nie zgłoszono. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/115/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9) Uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy Łaszczów na lata 2020-2023 
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Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – zreferował projekt uchwały 

informując, że przedmiotem tego projektu jest ochrona dziedzictwa 

kulturowego gminy. Program uzyskał pozytywną opinię konserwatora 

zabytków. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/116/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10) Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Łaszczów na 

lata 2020-2025 

Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – wyjaśnił, że ustawodawca 

nałożył obowiązek opracowania programu na okres co najmniej 5-letni. 

Projekt przedstawia istniejący stan oraz planowanie kosztów remontu. 

Uchwała podjęta na poprzedniej sesji zawierała wady i została uchylona 

rozstrzygnięciem nadzorczym. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/117/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11) Uchwała w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 

drzewa uznanego za pomnik przyrody 

Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – wyjaśnił, że chodzi o drzewo, 

które zostało uszkodzone podczas wichury, jaka miała miejsce na terenie 

naszej gminy. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/118/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

12) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji 

Pan Janusz Greszata – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji – odczytał treść petycji mieszkańców ul. Czerkasy w Łaszczowie i  

przedstawił stanowisko Komisji zawarte w uzasadnieniu do projektu 

uchwały. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/119/2020 została podjęta stosunkiem głosów: 11 

– za; 3 – przeciw; 1 - wstrzymujący i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

13) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji 

Pan Janusz Greszata – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji – odczytał treść petycji Koalicji Polska Wolna od 5G i  przedstawił 

stanowisko Komisji zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
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Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/120/2020 została podjęta stosunkiem głosów 14 

– za; 1 - wstrzymujący i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

14) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Strategii Rozwoju Gminy Łaszczów na lata 2007-2020 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – o konieczności wprowadzenia 

zmian w Strategii zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały 

stanowiącym załącznik do niniejszego protokołu. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/121/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

15) Uchwała w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy 

i Edukacji w Gminie Łaszczów 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – zreferowała projekt uchwały.  

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XIII/122/2020 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

    P u n k t   9 

Pani Joanna Sobańska-Seń – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

– przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej  za 2019r., do której nie 

zgłoszono uwag. Treść Oceny przekazano radnym wraz z zaproszeniem na 

sesję.  

 

   P u n k t   10 

Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – przedstawił sprawozdanie 

z realizacji  Rocznego programu współpracy gminy Łaszczów z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2019, 

do którego nie zgłoszono uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

   P u n k t   11 

Pan Andrzej Tucki – sołtys sołectwa Małoniż – zaprosił do 

uczestnictwa w pieszej pielgrzymce do Nabroża, wymarsz o godz. 930 oraz 

o potrzebie zakupu tablic z godłem dla sołtysów. 

Pan Ryszard Sobczuk –sołtys sołectwa Kmiczyn -  zgłosił potrzebę 

usunięcia gałęzi po przeciwnej stronie zabudowy posesji sołtysa w 

Dobużku. 

Pani Aleksandra Pietrasz – Burmistrz – przekaże to Kierownikowi 

Referatu Gospodarki Komunalnej. 



10 

 

    P u n k t   12 

Pan Sławomir Swatowski – Przewodniczący Rady – zamykając 

obrady XIII sesji Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo. 

 

Protokółowała Danuta Piwkowska 

 

                                                                  Przewodniczący Rady 

 

                                                                   Sławomir Swatowski   


